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Published in German.
Between 1894 and 1898, Max Weber devoted a great deal of attention to a reform of the German stock and goods exchanges,
and was a member of the provisional exchange committee convened by the federal council. At that time, the exchange (stock
and goods market) was a central topic in the discussion surrounding the political and economic modernization of the German
Reich. Max Weber's publications on the subject of the exchanges transcend the imparting of precise knowledge about the
exchange and its trading and convey a deep understanding of the institution, which was very much in dispute at the time, and
its role in the national and international economy. This work contains numerous contributions to an economic theory of social
institutions (systems) and on an institutional policy run on principles. In this respect, they anticipate Weber's later works.

Max Weber  Geboren 1864 in Erfurt; Studium der Jurisprudenz, Geschichte, Nationalökonomie und Philosophie in Heidelberg,
Berlin und Göttingen; 1889 Promotion über die Geschichte der Handelsgesellschaften im Mittelalter; 1891 Habilitationsschrift
über Römische Agrargeschichte; Ordinarius für Nationalökonomie in Freiburg (ab 1894) und Heidelberg (ab 1897);
Mitherausgeber des Archiv für Sozialwissenschaft und Sozialpolitik und Redakteur des Grundriß der Sozialökonomik;
umfassende Beiträge zur Methodologie der Sozialwissenschaften, zur Politik des deutschen Kaiserreichs, zu Wirtschaft, Politik,
Religion, Recht und Kunst in universalgeschichtlicher Perspektive; nach langem, krankheitsbedingtem Interim schließlich
Professor für Gesellschaftswissenschaft, Wirtschaftsgeschichte und Nationalökonomie in München (ab 1919); gestorben 1920
in München.

Knut Borchardt ist emeritierter Professor für Wirtschaftsgeschichte und Volkswirtschaftslehre an der LMU München, Mitglied
der Bayerischen Akademie der Wissenschaften München und Mitglied des Wissenschaftlichen Beirats des
Bundeswirtschaftsministeriums.

Order now:
https://www.mohrsiebeck.com/en/book/max-weber-gesamtausgabe-9783161469541?no_cache=1
order@mohrsiebeck.com
Phone: +49 (0)7071-923-17
Fax: +49 (0)7071-51104

Mohr Siebeck GmbH & Co. KG
Postfach 2040
D-72010 Tübingen
info@mohrsiebeck.com
www.mohrsiebeck.com

https://www.mohrsiebeck.com/en/book/max-weber-gesamtausgabe-9783161469541?no_cache=1
mailto:order@mohrsiebeck.com
mailto:info@mohrsiebeck.com
https://www.mohrsiebeck.com/www.mohrsiebeck.com

